
                                                     ZAPISNIK

sa 77. sjednice Odbora za  zdravstvo, rad i socijalno
staranje Skupštine Crne Gore, održane 18. februara 2015.

godine

      Sjednica je počela u 10  sati.

      Sjednicu je otvorio i istoj predsjedavao poslanik Zoran Jelić,
predsjednik Odbora. 
    
     Sjednici  Odbora nijesu prisustvovali  poslanici  prim.  dr  Izet
Bralić i dr Radovan Asanović.

      Pored  članova  Odbora  sjednici  je  prisustvovao  Slobodan
Filipović,  direktor  Direktorata  za  rad  u  Ministarstvu  rada  i
socijalnog staranja.  

      Rad sjednice pratili su akreditovani novinari.

      Za sjednicu je predložen sljedeći:

                                                     DNEVNI RED

1. PREDLOG  ZAKONA  O  DOPUNI  ZAKONA  O  RADU  br
19-1/15-1, EPA 715 XXV  i

2. PREDLOG  ZAKONA  O  MINIMALNOJ  ZARADI   br
32-3/15-1, EPA 716 XXV.  

      Predsjednik Odbora poslanik Zoran Jelić predložio je da se
dnevni red sjednice proširi, pa je dogovoreno da se u okviru treće
tačke  dnevnog  reda  razmatra  Inicijativa  za  održavanjem
kontrolnog  saslušanja  povodom  aktuelne  situacije  u  nikšićkoj
željezari  ,,Toščelik'',  koju je Skupštini  Crne Gore podnio poslanik
Janko Vučinić. 
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Prva tačka:

      Uvodno izlaganje o Predlogu zakona o dopuni Zakona o radu
dao  je  predlagač  zakona  poslanik  Janko  Vučinić.  Poslanik  Janko
Vučinić  kazao  je  da  je  suština  ovog  zakona  ograničavanje
zapošljavanja posredstvom agencija za zapošljavanje. Mišljenja je
da  se  zapošljavanjem preko  agencija,  kako  je  kazao,   izigrava
Zakon o radu. 

      Direktor Direktorata za rad u Ministarstvu rada i socijalnog
staranja  Slobodan  Filipović  pročitao  je  mišljenje  Ministarstva  o
ovom predlogu zakona, gdje se navodi da ovaj predlog zakona ne
treba  prihvatiti.  Naglasio  je  da  je  i   Socijalni  savjet  zauzeo
negativan  stav  prema  ovom predlogu  zakona.  Istakao  je  da  je
agencija institut novijeg karaktera koji je evropska praksa i praksa
Regiona.  Radnik  zasniva  radni  odnos  kod  agencije  kao  kod
poslodavca.  Nadzor  nad  radom  agencije  sprovodi  Uprava  za
inspekcijske  poslove.  Osnovna  uloga  agencije  je  ustupanje
zaposlenih. 

     U raspravi su učestvovali poslanici: Neven Gošović, Zoran Jelić,
Emilo Labudović i Janko Vučinić. 

     Poslanik  Neven  Gošović  pitao  je  da  li  Ministarstvo  rada  i
socijalnog  staranja   raspolaže  podacima  koliko  je  agencija  za
ustupanje  radnika  registrovano  u  Crnoj  Gori,  koliki  je  broj
zaposlenih posredstvom tih agencija ustupljen na rad kod drugog
poslodavca u prethodnom periodu, dali je za ustupanje potrebna
saglasnost  zaposlenog,  da  li  istekom  radnog  odnosa  kod
poslodavaca kod kojeg je radnik ustupljen, radnik zadržava pravo
da se vrati na rad kod poslodavca koji je radnika ustupio. 

      Direktor Direktorata za rad u Ministarstvu rada i socijalnog
staranja  Slobodan  Filipović  kazao  je  da  u  Crnoj  Gori  postoji
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dvanaest agencija za ustupanje zaposlenih. Istakao je da radnik sa
agencijom ima isti  radnopravni status kao sa poslodavcem.  Sa
agencijom radnik  može,  naglasio  je  da zasnuje  radni  odnos na
određeno  i  na  neodređeno  vrijeme  kao  sa  bilo  kojim  drugim
poslodavcem u Crnoj Gori. 
 
      Predsjednik Odbora, poslanik Zoran Jelić kazao je da radni
odnos u agenciji može zasnovati lice koje se nalazilo na evidenciji
Zavoda za zapošljavanje i lice koje je već bilo u radnom odnosu
kod  poslodavca.  Lice  koje  je  već  bilo  u  radnom  odnosu  kod
poslodavca  raskida  radni  odnos  i  zasniva  radni  odnos  sa
agencijom kao da je ona poslodavac. Smatra da se na ovaj način
povećava  mobilnost  radne  snage  na  tržištu  rada.  Kazao  je  da
Poreska  uprava  vodi  podatak  o  broju  zaposlenih  u  agencijama.
Predsjednik Odbora poslanik Zoran Jelić istakao je da je zona sive
ekonomije u ovoj oblasti svedena na minimum.  
 
        Poslanik Emilo Labudović smatra da Predlog zakona o dopuni
Zakona o radu poboljšava prava radnika. Kazao je da poslanike ne
obavezuje mišljenje Ministarstva i mišljenje Socijalnog savjeta . 

        Poslanik Janko Vučinić smatra da radnik na određeno vrijeme
nije radnik već najamnik bez sigurne budućnosti. Istako je da se
ovakvim predlogom zakona to onemogućava.

       Nakon rasprave koja je vođena Predlog zakona o dopuni
Zakona o  radu dobio  je  podršku Odbora  pa  je  Odbor  predložio
Skupštini da ga usvoji. Za izvjestioca Odbora o Predlogu zakona o
dopuni Zakona o radu određen je poslanik Emilo Labudović. 

    Druga tačka:

      Uvodno izlaganje o Predlogu zakona o minimalnoj zaradi dao je
predlagač zakona poslanik Janko Vučinić. Poslanik Vučinić kazao je
da je minimalna zarada regulisana opštim kolektivnim ugovorom i
Zakonom o radu. Smatra da je iznos minimalne zarade u Crnoj
Gori više nego nedovoljan za najelementarnije životne  potrebe, te
da je potrebno ići na povećanje iznosa minimalne zarade u Crnoj
Gori. Ovim predlogom zakona predlaže se iznos minimalne zarade
u  visini  od  pedeset  posto  prosječne  neto  zarade  na  državnom
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nivou. Ističe da je to samo početak i  da sa ekonomskim rastom
treba usklađivati minimalnu zaradu. Smatra da sa ovim zakonom
kako je kazao dobijaju svi,  osim poslodavaca koji  nemaju dobre
namjere i koji na račun svojih zaposlanih stvaraju prihode. 

       Direktor Direktorata za rad u Ministarstvu rada i socijalnog
staranja, Slobodan Filipović, kazao je, da je za Ministarstvo rada i
socijalnog  staranja  neprihvatljiv  Predlog  zakona  o  minimalnoj
zaradi.  Kazao  je  da  je  Socijalni  savjet  zauzeo  negativan  stav
prema ovom predlogu zakona.

     U raspravi su učestvovali poslnici: Janko Vučinić, Srđan Perić i
Zoran Jelić.  

     Poslanik Janko Vučinić kazao je da ovaj predlog zakona treba
prihvatiti  jer  se  on  odnosi  na  najugroženiju  kategoriju
stanovništava u Crnoj Gori. 

    Poslanik Srđan Perić smatra da se lošom ekonomskom politikom
ne može pravdati loša socijalna politika koja postoji u Crnoj Gori. 

    Predsjednik  Odbora poslanik  Zoran  Jelić  postavio  je  pitanje
predlagaču  zakona,  poslaniku  Janku  Vučiniću,  koliko  radnika  u
Crnoj  Gori  prima  minimalnu  zaradu,  kako  bi  se  ovaj  predlog
zakona u slučaju da bude usvojen odrazio na Budžet i  koliko je
potrebno sredstava za njegovu realizaciju.

     Poslanik Janko Vučinić kazao je da za realizaciju ovog zakona
nijesu potrebna velika finanasijska sredstva.     

     Poslanik Neven Gošović kazao je da je opravdan cilj koji se želi
postići  ovim  predlogom  zakona  jer  je  materijalni  položaj
zaposlenih u Crnoj Gori izuzetno težak. Kazao je da je u Crnoj Gori
iznos  minimalne  zarade  izjednačen  sa  apsolutnom   linijom
siromaštva. 
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     Poslanik  Andija  Popović  postavio  je  pitanje  kako  je  ovo
regulisano u Regionu.

     Poslanik Janko Vučinič odgovorio je da po ovom pitanju daleko
zaostajemo u odnosu na zemlje u Regionu. 

     Nakon rasprave koja je vođena Predlog zakona o minimalnoj
zaradi nije dobio potrebnu većinu glasova prisutnih poslanika pa je
Odbor  predložio  Skupštini  Crne  Gore  da  ga  ne  usvoji.  Za
izvjestioca Odbora o ovom predlogu zakona određen je poslanik
Andrija Popović.

   Treća tačka:

       U  okviru  treće  tačke  dnevnog  reda  članovi  Odbora  su
razmotrili  Inicijativu  za  organizovanje  kontrolnog  saslušanja
povodom aktuelne situacije u nikšićkoj željezari,, Toščelik'' koju je
Odboru za zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne Gore
podnio poslanik Janko Vučinić. 
     
     Poslanik Janko Vučinić obrazložio je Inicijativu za organizovanje
kontrolnog saslušanja. Istakao je da predlaže kontrolno saslušanje
zbog mobinga, šikaniranja i ponižavanja radnika koje je prisutno u
nikšićkoj  željezari,  zatim  zbog  zahtijevanja  da  zaposleni  rade
prekovremeno.  Kazao je da radnici nemaju minimim odmora koji
im  po  zakonu  pripada.  Naveo  je  da  je  su  u  nikšićkoj  željezari
,,Toščelik''  učestale  povrede radnika,  a  mišljenja  je  da  je  tolika
opterećenost odnosno prekovremenie rad i uzrok tolikih povreda.
Kontrolno saslušanje je predložio i iz razloga što smatra da  treba
provjeriti  da li  rukovodstvo nikšićke željezare,,Toščelik''  uplaćuje
doprinose  za penzijsko osiguranje radnicima. Zaključio je da treba
provjeriti,  kako  je  kazao,  kakvo  je  stanje  u  nikšićkoj  željezari
,,Toščelik''.  Nakon  što  je  poslanik  Janko  Vučinić,  podnosilac
Inicijative  za  održavanje  kontrolnog  sasalušanja  u  nikšićkoj
željezari,,  Toščelik''  istu  obrazložio,članovi  Odbora  za  zdravstvo,
rad  i  socijalno  staranje  Skupštine  Crne  Gore,  Inicijativu  su
jednoglasno usvojili. 

      Sjednica je završena u 12  sati i 30 minuta. 
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Br.00-63-12/

Samostalna savjetnica II u Odboru                                    
Predsjednik Odbora                                       
         Milena Radonjić                                                                       
                                                                                                   
Zoran Jelić 
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